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Kern mededeling:
Provinciale Staten heeft bij de behandeling van de samenwerkingsafspraken Me- 
tropoolregio Amsterdam (MRA) gevraagd om een betere informatievoorziening 
over dit samenwerkingsverband. Met de digitale nieuwsbrief "De Metropolitaan” 
wordt hieraan tegemoet gekomen.

Mededeling:
Provinciale Staten heeft bij de behandeling van de samenwerkingsafspraken Me- 
tropoolregio Amsterdam (MRA) gevraagd om een betere informatievoorziening 
over dit samenwerkingsverband. Met de digitale nieuwsbrief "De Metropolitaan" 
wordt hieraan tegemoet gekomen. Deze bevat nieuws over de belangrijkste ont
wikkelingen en thema’s inzake de Metropoolregio Amsterdam bekeken vanuit de 
bril van Flevoland.
De Metropolitaan verschijnt in een frequentie van 5 keer per jaar. De 
vertegenwoordiger van de raadtafel krijgt standaard ruimte geboden om hier
over verslag te doen.
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Aan de Raadstafel
Belevenissen van een tafeldame
Statenlid Maike Muller zit sinds januari namens PS Flevoland 
aan de raadtafel van de MRA. Deze tafel geeft gevraagd én 
ongevraagd advies aan het MRA Bestuur en de MRA Algemene 
Vergadering over de processen die de gemeenteraden en 
Provinciale Staten aangaan. Alle gemeenteraden en beide 
Provinciale Staten in de MRA zijn met één lid vertegenwoordigd 
in de MRA Raadtafel. 

Op 9 februari mocht ik mijn mede-tafelleden ontmoeten in 
het WTC in Amsterdam. Een onwennige situatie: het was de 
eerste live-bijeenkomst in tijden. Veel leden kenden elkaar 
uit andere contacten in Noord-Holland, wat maakte dat ik 
als statenlid uit Flevoland wel een beetje de excentrieke 
vreemdeling was. Het scheelde dat ik kon zeggen dat ik 
oorspronkelijk uit Amstelveen kom, dat brak het ijs. 

Maar wat allen aan de tafel bij elkaar bracht, was toch wel het enthousiasme wat men deelde over 
de kansen die de MRA biedt. En ik moet zeggen; dat enthousiasme is aanstekelijk. Ik dacht niet 
dat ik snel warm zou lopen voor zo’n groot informeel overlegorgaan als de MRA, maar dat is toch 
gebeurd. Door vanuit Flevoland in de MRA mee te draaien, kunnen we de voordelen ervan pakken 
en de nadelen tijdig tackelen. Het zorgt dat we de lusten en de lasten van de groei in de MRA eerlijk 
verdelen zodat niet één ambitieuze gemeente al het leuks wegkaapt en de rest met de ‘rotzooi’ 
blijft zitten. 

Mijn rol aan de raadtafel is te zorgen dat wij als Provinciale Staten in controle blijven over de 
besluitvorming; dat er een gedegen democratisch proces plaats vindt. Tenslotte is de MRA niet 
meer dan een informeel netwerk besluiten over toerisme, datacentra, mobiliteit en woningbouw 
worden uiteindelijk nog altijd genomen door gemeenten en Provincie. Maar dan moeten die wel 
voldoende informatie en tijd hebben voor die besluiten. Aan de raadtafel bewaken we het proces 
en de transparantie van besluitvorming. Zodat raden en staten in positie blijven. 

Jezelf verdiepen in de stukken en de achtergrond van de MRA is volgens mij heel belangrijk voor 
goede besluitvorming. Dat is best een uitdaging, aangezien de MRA nogal wat tekst produceert. 
Wat mij betreft mag dat wel wat puntiger. Ik hoop dat deze Metropolitaan u daarin wat 
ondersteunt en u aanmoedigt u verder te verdiepen.

De volgende raadtafel staat gepland op 10 mei. Ik zou u op het hart willen drukken niet alleen 
deze stukken, maar veel meer achtergrond van de MRA te lezen. Het is echt boeiend als je je erin 
verdiept. En heeft u vragen of wilt u mij als raadtafel-dame iets meegeven, neem dan contact met 
me op.

Voorwoord  

Voor u ligt de eerste editie van de Metropolitaan, een 
periodieke actualisatie voor Statenleden over het 
samenwerkingsverband Metropoolregio Amsterdam. 
Het is ons antwoord op de vraag van Statenleden om een 
betere en toegankelijke nieuwsvoorziening over de MRA 
vanuit de bril van Flevoland. Zo zorgen we ervoor dat u 
als Staten in positie blijft om besluiten te kunnen nemen 
over voor Flevoland  belangrijke zaken. De Metropolitaan 
zal 5 tot 6 keer per jaar verschijnen met nieuws over de 
belangrijkste ontwikkelingen en thema’s.  

Jop Fackeldey, coördinerend portefeuillehouder Metropoolregio Amsterdam

De metropolitaan

Uitwerking Verstedelijkingsconcept MRA 
In februari 2022 stelden Raden en Staten het Verstedelijkingsconcept MRA vast. 
Het Verstedelijkingsconcept is geen formeel ruimtelijk ordeningsdocument, maar een gezamenlijk, 
globaal beeld over hoe de ontwikkelingen zoals woningbouw, mobiliteit, economie en ecologie een 
plek kunnen krijgen in de regio. 

Het is uniek dat gezamenlijke overheden, lokaal, regionaal, nationaal en met de waterschappen 
vanaf het allereerste ogenblik met elkaar werkten aan een doordacht verhaal voor deze regio. Het 
globale beeld van het Verstedelijkingsconcept moet in regionale en  lokale  omgevingsvisies en 
programma’s formeel worden vastgelegd en uitgewerkt.

Uitvoering
Om tot uitvoering over te gaan, is ook nog het nodige denkwerk nodig. Want de opgaven zijn 
complex en hangen nauw samen. Wat moet eerst, wat kan wachten? Over welke projecten moet 
nog een lokaal besluit genomen worden? Welke projecten kunnen elkaar versterken en hoe krijgen 
we de benodigde financiering voor elkaar? Door het slim en in samenhang met elkaar op te pakken, 
kunnen we het gesprek aangaan met het Rijk over het geld zodat we niet voor ieder project apart 
hoeven te zoeken naar funding. 

Ook inhoudelijk is nog de nodige afstemming nodig. Een samenleving is zo veel meer dan alleen 
woningen. Welke arbeidsplaatsen zijn kansrijk te ontwikkelen? We werken aan lokale en regionale 
economische profielen en een bedrijventerreinenstrategie. En hoe komen we straks van ons huis 
naar ons werk? Wat betekent klimaatverandering op lange termijn voor de metropool? En welke 
natuurcompensatie is nodig om überhaupt te kunnen bouwen en hoe realiseren we dat? Door 
rekening te houden met ecologie, klimaat, water en circulariteit bouwen we echt duurzame steden.

Eerste contouren 
De eerste contouren van de uitwerking voor Flevoland beginnen zichtbaar te worden: op korte 
termijn richten we ons op het verdichten van de bestaande steden rondom de stationslocaties. 
Hoger onderwijs zoals een universiteit kan de economie in Almere en Lelystad een impuls geven. 

Voor woningbouw in Almere Pampus is de IJmeerverbinding randvoorwaardelijk. 
Na besluitvorming heb je nog altijd tenminste 10 jaar nodig voordat je tot realisatie over kan gaan. 
Daar komt ook bij dat voor een dergelijke ingreep ook de ecologie in het Markermeer-IJmeer 
versterkt moet worden.

Impactstudie energietransitie
Metropoolregio Amsterdam bijna gereed 
De energietransitie vraagt om ingrepen. Bekend zijn de windmolens en zonnepanelen. Maar wat 
minder mensen zich realiseren, is dat de ‘elektrificatie’ (de overstap van fossiele brandstoffen zoals 
gas, diesel en benzine naar elektra) enorm veel gaat vragen van ons elektriciteitsnet.
Ook daarvoor zijn ingrepen nodig waaronder een extra hoogspanningskabel door Flevoland,
nieuwe onderstations en locaties voor energieopslag. 

Het vergt niet veel inbeeldingsvermogen om te bedenken dat deze ingrepen grote en mogelijk 
negatieve effecten hebben op het landschap van Flevoland. 
De MRA wil graag inzicht krijgen in deze effecten én in mogelijkheden om het landschap zoveel 
mogelijk te sparen. Daarom kreeg het bureau Land-iD opdracht om voor de drie genoemde 
ingrepen (hoogspanningskabel, onderstations en energieopslag) in kaart te brengen wat het effect 
is wanneer deze ingrepen in verschillende landschapstypen worden toegepast.

Ook laat Land-iD zien met welke aanpassingen de impact op het landschap beperkt kan worden. 
Want hoewel de ingrepen nu eenmaal noodzakelijk zijn, loont het om alle opties te bekijken om 
de druk op het landschap te minimaliseren. Deze opties worden verwerkt in aanbevelingen en 
ontwikkelprincipes die kunnen helpen in de lokale besluitvorming over inpassing van de ingrepen. 
Begin april levert Land-iD het rapport op.


